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Nie mogÅ‚em byÄ‡ na ostatniej konferencji prasowej poÅ›wiÄ™conej tegorocznej aukcji Pride of
Poland. A szkoda, bo moÅ¼na siÄ™ byÅ‚o dowiedzieÄ‡ ciekawych rzeczy. Np. skÄ…d siÄ™
wziÄ™Å‚y dziwne, zagraniczne ogiery, którymi zostaÅ‚y pokryte niektóre z klaczy wystawionych na
tegorocznÄ… aukcjÄ™ Pride of Poland i na tzw. aukcjÄ™ letniÄ…. OtóÅ¼ Alina Sobieszak z
portalu &bdquo;Araby Magazine&rdquo; (tam odsyÅ‚am po wiÄ™cej szczegóÅ‚ów) dowiedziaÅ‚a
siÄ™, Å¼e poÅ›rednikiem w negocjacjach z wÅ‚aÅ›cicielami &bdquo;ogierów marzeÅ„&rdquo;, które
to rzekomo wymarzyli sobie prezesi stadnin, byÅ‚ Simone Leo. WÅ‚oski handlarz i poÅ›rednik (do
niego jeszcze wrócÄ™ w zwiÄ…zku z informacjÄ… o jego zarobkach w Polsce w 2017 roku), o
którym pisaÅ‚em, Å¼e to on wybieraÅ‚ klacze na aukcjÄ™. Dlaczego ten wÅ‚oski handlarz staÅ‚
siÄ™ gÅ‚ównym rozgrywajÄ…cym podczas tegorocznej aukcji, pozostaje tajemnicÄ… Tomasza
Chalimoniuka, prezesa Polskiego Klubu WyÅ›cigów Konnych, któremu z kolei organizacjÄ™
czempionatu narodowego i aukcji powierzyÅ‚ minister rolnictwa Jan Krzysztof Ardanowski.
Dlaczego? Na to pytanie minister odpowiedziaÅ‚: &bdquo;bo mam do niego zaufanie&rdquo;. Skoro
minister ma zaufanie do prezesa polskiego Jockey Clubu, a ten z kolei ufa wÅ‚oskiemu handlarzowi,
to poÅ›rednio oznacza, Å¼e polski minister teÅ¼ zaufaÅ‚ wÅ‚oskiemu handlarzowi. Czy dobrze
zrobiÅ‚? Czy decyzje Simone Leo, jakimi ogierami pokryÄ‡ klacze aukcyjne sÄ… dobre dla polskiej
hodowli?

Niektóre tak, ale wiÄ™kszoÅ›Ä‡ - nie. Bo trzeba pamiÄ™taÄ‡, Å¼e jak klacz nie zostanie
sprzedana na aukcji, to potem nasze stadniny bÄ™dÄ… musiaÅ‚y odchowywaÄ‡ produkty
krzyÅ¼ówek zaordynowanych przez wÅ‚oskiego handlarza. No to przeanalizujmy owe ogiery, które
zaordynowaÅ‚ Simone Leo. Od razu muszÄ™ zastrzec, Å¼e to, co teraz przedstawiÄ™, opieram na
zdaniu tÄ™gich fachowców. Ogiery te moÅ¼na podzieliÄ‡ na trzy kategorie. Pierwsza to te, których
uÅ¼ycie jest wartoÅ›ciÄ… dodanÄ…. NaleÅ¼Ä… do niej dwa ogiery. RFI Farid. Wyhodowany w
Brazylii, jeden z najpopularniejszych obecnie reproduktorów. Daje potomstwo wygrywajÄ…ce w
Europie i na Bliskim Wschodzie, ojciec wielu czempionów, w tym czempionów Å›wiata. No i ma tÄ™
zaletÄ™, Å¼e nie jest z wszechobecnego rodu og. Saklavi I, a reprezentuje nieobecnÄ… u nas
liniÄ™ mÄ™skÄ… og. Mirage.Niestety, szkopuÅ‚ w tym, Å¼e jego potomstwo od dwóch polskich
klaczy to na razie tylko projekt, który niekoniecznie uda siÄ™ zrealizowaÄ‡. Ma nim byÄ‡ bowiem
pokryta jaÅ‚owa obecnie Galerida i od Pustyni Kahila ma zostaÄ‡ pozyskany embrion z genami RFI
Farida. Drugim ogierem, którego ocena teÅ¼ jest pozytywna, to wyhodowany w Zjednoczonych
Emiratach Arabskich ES Harir. MÅ‚ody, 8-letni, urodziwy, o Å›wietnej karierze pokazowej: w 2018
roku zostaÅ‚ czempionem ogierów podczas pokazów w Menton, Dubaju oraz podczas Pucharu
Narodów w Akwizgranie &ndash; wszÄ™dzie jednogÅ‚oÅ›nie. Ma &bdquo;modny&rdquo; rodowód,
bo produkujÄ…cy konie na show. Wnuk og. WH Justice ( po mieczu) oraz Magnum Psyche (po
kÄ…dzieli).Pokryte nim zostaÅ‚y janowskie Anawera i Potentilla oraz michaÅ‚owska Karola. I w tym
wypadku mamy rozbieÅ¼noÅ›Ä‡ miÄ™dzy katalogiem aukcyjnym, a tym z przeglÄ…du w SK
MichaÅ‚ów, bowiem z pierwszego wynika, Å¼e Cheronea jest pokryta og. Empire, a z drugiego
(póÅºniejszego), Å¼e ES Harirem. Która wersja jest prawdziwa?    Druga grupa to ogiery, których
uÅ¼ycie moÅ¼e budziÄ‡ zastrzeÅ¼enia, choÄ‡ niektóre z nich majÄ… jakieÅ› zalety, ale majÄ…
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teÅ¼ dobrze znane wady.  Ajman Moniscione. WÅ‚oskiej hodowli, kasztanowaty, dawno
przebrzmiaÅ‚y bohater filmów klasy B. DaÅ‚ kilka znanych koni, m.in. czempionkÄ™ Å›wiata &ndash;
klacz Alma Al, Tiglio, czy znanego ogiera Kanz Albidajer, ale byÅ‚o to dawno. Sam ma 15 lat i od
kilku lat niczym nie bÅ‚ysnÄ…Å‚. Niestety, czÄ™sto przekazuje bardzo miÄ™kkÄ… liniÄ™ grzbietu
(podobnie jak jego ojciec, popularny WH Justice) i mocno &bdquo;maluje&rdquo; swoje potomstwo.
Pokryte nim zostaÅ‚y janowskie Pianova oraz Primera (w katalogu aukcyjnym jest informacja
&bdquo;nie kryta&rdquo;, ale z katalogu z przeglÄ…du wynika, Å¼e jest pokryta tym ogierem
&ndash; kolejna rozbieÅ¼noÅ›Ä‡!).  Sundown K.A. Belgijskiej hodowli, siwy, 6-letni, po znanym
ogierze QR Marc od klaczy o pochodzeniu gÅ‚ównie egipskim, sprzedany z Knocke Arabians jako
maÅ‚o obiecujÄ…cy. JuÅ¼ po sprzedaÅ¼y wygraÅ‚ czempionat ogierów w Dubaju.Ma byÄ‡ ojcem
embrionu od Emandorii. Wortex Kalliste. Siwy ogier o piÄ™knej gÅ‚owie, ale reszta przeciÄ™tna.
Kolejny syn og. Shanghai EA, tylko mniej udany niÅ¼ Zeus i od gorszej matki, trudno zrozumieÄ‡
logikÄ™ jego uÅ¼ycia.Pokryta nim zostaÅ‚a janowska Amarena (plus jedna klacz z aukcji letniej). 
Magic Magnifique. Kolejny ogier wÅ‚oskiej hodowli i tamÅ¼e doÅ›Ä‡ popularny przede wszystkim
ze wzglÄ™du na karÄ… maÅ›Ä‡.  ByÅ‚ w dwuletniej dzierÅ¼awie u Davida Boggsa w USA, ale ani
niczego nie zdziaÅ‚aÅ‚ jako koÅ„ pokazowy, ani nie widaÄ‡ wyróÅ¼niajÄ…cego siÄ™ po nim
potomstwa.Pokryte nim zostaÅ‚y dwie janowskie klacze, Akia no i przede wszystkim wspaniaÅ‚a 
Adelita. WÅ›ród ogierów, które zostaÅ‚y uÅ¼yte tylko na klacze wystawione na aukcjÄ™ letniÄ…,
jest jeden zasÅ‚ugujÄ…cy na pozytywnÄ… ocenÄ™. Mowa o wspomnianym juÅ¼ og. Zeus E.A.,
mÅ‚odym, ale obiecujÄ…cym, znanym ze wzglÄ™du na swoje fantastyczne pochodzenie &ndash;
jest synem multiczempiona &ndash; og. Shanghai EA. PozostaÅ‚e trzeba niestety oceniÄ‡
negatywnie. A sÄ… to:Murans Jassehr &ndash; bardzo przeciÄ™tny, Å¼eby nie powiedzieÄ‡
sÅ‚aby.Cavalli &ndash; amerykaÅ„skiej hodowli, bez wartoÅ›ci, zinbredowany na Padrons Psyche,
maÅ‚o urodziwy, kiepski kasztan.Kresz &ndash; szwedzkiej hodowli maÅ‚o udany potomek maÅ‚o
udanej wnuczki Kwestury. W czasach przed &bdquo;dobrÄ… zmianÄ…&rdquo; lepsze ogierki
kastrowano w polskich stadninach. PodsumowujÄ…c, wyjÄ…wszy RFI Farida i ES Harira, które
mogÄ… byÄ‡ wartoÅ›ciÄ… dodanÄ… do polskiej paÅ„stwowej hodowli, wyglÄ…da na to, Å¼e w
przypadku pozostaÅ‚ych ogierów, to ich obecni wÅ‚aÅ›ciciele mogÄ… siÄ™ czuÄ‡ zaszczyceni,
Å¼e wysokiej wartoÅ›ci klacze z najsÅ‚ynniejszych polskich stadnin bÄ™dÄ… nimi pokryte.
WyglÄ…da na to, Å¼e Simone Leo zrobiÅ‚ przysÅ‚ugÄ™ nie tyle polskiej hodowli, co
wÅ‚aÅ›cicielom wymienionych ogierów. MoÅ¼e siÄ™ to przeÅ‚oÅ¼y na wynik aukcji, gdyÅ¼
niewykluczone, Å¼e niektóre stanówki byÅ‚y dokonywane na zamówienia klientów i oni wykupiÄ…
owe klacze Åºrebne &bdquo;ogierami ich marzeÅ„&rdquo;. &bdquo;Ich&rdquo;, czyli danych
klientów.JeÅ›li jednak klacze te nie zostanÄ… sprzedane, to (z wyjÄ…tkiem RFI Farida i ES Harira)
potomstwo pozostaÅ‚ych ogierów bÄ™dzie raczej zaÅ›mieceniem polskiej hodowli. Jak juÅ¼ jestem
przy analizie rodowodów ogierów zaproponowanych przez Simone Leo, to jeszcze jedna konkluzja,
ale dotyczÄ…ca wszystkich ogierów, którymi sÄ… pokryte (bÄ…dÅº dopiero majÄ… byÄ‡) klacze z
aukcji gÅ‚ównej i z letniej. TakÅ¼e ogierów polskiej hodowli.Jak juÅ¼ wspominaÅ‚em, RFI Farid
oraz Cavali sÄ… z &ndash; nieobecnej do tej pory w polskiej hodowli - linii mÄ™skiej ogiera Mirage.
Mamy teÅ¼ dwa ogiery z linii Ilderima, ale oba pokryÅ‚y tylko po jednej klaczy: Alert &ndash; 
GraciosÄ™ (z aukcji gÅ‚ównej), a Piaff &ndash; BirunÄ™ (z aukcji letniej).PozostaÅ‚ych 15 ogierów,
zarówno te zaproponowane przez Simone Leo (Ajamn Monscione, ES Harir, Kresz, Magic Manifique,
Muranas Jassehr, Sundown K.A., Wortex Kalliste, Zeus E.A.), jak i polskie (Pogrom, Empire, Morion,
Equator, Medalion, Pomian, ZÅ‚oty Medal) pochodzÄ… z jednej linii. Jakiej? &ndash; og. Saklavi I. 
Jak to siÄ™ ma do szumnych zapowiedzi, Å¼e dopiero teraz nominanci &bdquo;dobrej
zmiany&rdquo; bÄ™dÄ… mogli w koÅ„cu zadbaÄ‡ o równowagÄ™ w mÄ™skich rodach &ndash;
czego rzekomo brakowaÅ‚o poprzednio - i o to, aby nie faworyzowaÄ‡ tylko jednej linii?
EfektywnoÅ›Ä‡ wydatków?DziÄ™ki prawomocnemu wyrokowi Wojewódzkiego SÄ…du
Administracyjnego w Kielcach (sygnatura akt II SA/Ke513/18) nakazujÄ…cemu kierownictwu
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Stadniny Koni w MichaÅ‚owie odpowiedzieÄ‡ na pytanie zadane przez posÅ‚ów, dowiedzieliÅ›my
siÄ™ wreszcie, jakie wynagrodzenie Simone Leo otrzymaÅ‚ za swoje usÅ‚ugi w roku 2017. ByÅ‚o to
266 566,49 zÅ‚, a wydatki te dotyczyÅ‚y promocji aukcji Pride of Poland 2017, wydania katalogów
aukcyjnych oraz promocji grudniowego przetargu, jaki odbyÅ‚ siÄ™ w MichaÅ‚owie. Warto w tym
miejscu przypomnieÄ‡, Å¼e byÅ‚y minister rolnictwa, obecnie europoseÅ‚ Krzysztof Jurgiel,
grzmiaÅ‚, Å¼e 12% od sumy uzyskanej od sprzedanych na obu aukcjach (gÅ‚ównej i letniej) koni,
jakie pobieraÅ‚a zgodnie z umowÄ… ze stadninami firma Polturf, to byÅ‚o &bdquo;dziaÅ‚anie na
szkodÄ™ paÅ„stwa&rdquo;. ByÅ‚o jednym z argumentów za zwolnieniem prezesów stadnin, 
Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka Treli oraz Anny Stojanowskiej nadzorujÄ…cej paÅ„stwowÄ…
hodowlÄ™ w Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych. Ciekawe, jaki procent caÅ‚ego przychodu z obu
aukcji w 2017 roku stanowi owe 266 566 zÅ‚? Nawet jeÅ›li uwzglÄ™dnimy zimowÄ… aukcjÄ™ w
MichaÅ‚owe z 2017 roku (ponad 500 tys. euro przychodu), to podejrzewam, Å¼e bÄ™dzie to ponad
12 procent. A poza tym pamiÄ™tajmy, Å¼e Polturf braÅ‚ 12%, ale nie tylko za wydawanie katalogów
i robienie promocji. Za te 12% ponosiÅ‚ takÅ¼e koszty organizacyjne zarówno aukcji, jak i
narodowego czempionatu. A tych kosztów w 2017 roku (ani w 2018, ani obecnie) nie ponosiÅ‚
Simone Leo.Ciekawe, jak wyglÄ…da umowa Simone Leo na jego wynagrodzenie za jego usÅ‚ugi w
tym roku?BezczelnoÅ›Ä‡Przypomnijmy, Å¼e Simone Leo do wspóÅ‚pracy z michaÅ‚owskÄ…
stadninÄ…, a takÅ¼e do promocji aukcji zaprosiÅ‚ Maciej Grzechnik, byÅ‚y prezes SK MichaÅ‚ów.
RzÄ…dziÅ‚ tÄ… stadninÄ… wespóÅ‚ z HannÄ… SztukÄ…, paniÄ… dyrektor ds. hodowli przez
ponad dwa lata. Teraz pani Sztuka pisze na portalu &bdquo;Polskie Araby&rdquo; tak:I tak Monika
SÅ‚owik przeszÅ‚a do historii MichaÅ‚owa. Po raz pierwszy od 65 lat MichaÅ‚ow ma stratÄ™. 
JakÄ…? Jak wynika z informacji podanej przez HannÄ™ SztukÄ™, strata za 2018 rok wyniosÅ‚a
1 300 tys. zÅ‚, a powinna byÄ‡ na poziomie 1 800 tys., bo &ndash; jej zdaniem &ndash; 500
tysiÄ™cy zostaÅ‚o ukryte &bdquo;za pomocÄ… zabiegów ksiÄ™gowych&rdquo;. Obarczanie 
Moniki SÅ‚owik za wynik finansowy stadniny za rok 2018 to wyjÄ…tkowa bezczelnoÅ›Ä‡. Pani
Monika zostaÅ‚a peÅ‚niÄ…cÄ… obowiÄ…zki prezesa stadniny 23 sierpnia 2018 roku, a wiÄ™c
juÅ¼ po wyjÄ…tkowo nieudanej dla MichaÅ‚owa aukcji Pride of Poland, na której stadnina ta
sprzedaÅ‚a tylko jednÄ… klacz! I po której kierownictwo KOWR za przyzwoleniem ministra rolnictwa
odwoÅ‚aÅ‚o z funkcji prezesa Macieja Grzechnika.A strata ta, to nie tylko efekt tej nieudanej aukcji z
2018 roku, ale takÅ¼e dziaÅ‚aÅ„ duetu Grzechnik &ndash; Sztuka w 2017 roku. W tym zatrudnienia
za 266  566 zÅ‚ Simone Leo. Od jakiegoÅ› czasu wiemy, Å¼e tyle dostaÅ‚ za swoje usÅ‚ugi w roku
2017. A ile dostaÅ‚ w roku 2018? JakÄ… czÄ™Å›Ä‡ owej straty michaÅ‚owskiej stadniny stanowi
jego wynagrodzenie za rok 2018? MoÅ¼e pani Sztuka upubliczni tÄ™ informacjÄ™? O peÅ‚nej
odpowiedzialnoÅ›ci Moniki SÅ‚owik za wynik finansowy stadniny, a takÅ¼e ze wyniki hodowlane i
pokazowe, bÄ™dzie moÅ¼na mówiÄ‡ po zakoÅ„czeniu roku 2019.A propos wyników pokazów. Te z
BiaÅ‚ki sÄ… niepokojÄ…ce. WiÄ™kszoÅ›Ä‡ michaÅ‚owskich koni byÅ‚a Åºle przygotowana.
GoÅ‚ym okiem widaÄ‡, Å¼e bez radykalnych kroków personalnych (chodzi o to, kto ma konie
trenowaÄ‡) michaÅ‚owska stadnina nie poprawi wyników na pokazach. Pani Moniko! RzÄ…dzenie
to m.in. umiejÄ™tnoÅ›Ä‡ podejmowania trudnych decyzji kadrowych. W przeciwnym wypadku, jak
ma siÄ™ miÄ™kkie serce, to trzeba bÄ™dzie mieÄ‡ twardÄ… innÄ… czÄ™Å›Ä‡ ciaÅ‚a.Marek
Szewczyk        
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